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BADACSONYTÖRDEMIC KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ TESTÜLETE 
 
Szám:10/2015. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. május 20-
án 16.30 órakor megtartott nyilvános üléséről. 
 
ÜLÉS HELYE: Művelődési Ház klubhelyisége Badacsonytördemic, Hősök útja 12. 
 
JELEN VANNAK:  
 
  Vollmuth Péter polgármester 
  Kövesdi Anett képviselő 
  Szabó Imre képviselő 
  Kövesdi Sándor képviselő 
  Csonka Gergő képviselő 
   
TANÁCSKOZÁSRA JOGGAL MEGHÍVOTT: 
 
  Lutár Mária jegyző 
  Szántóné Jochmann Judit óvodavezető 
  Molnárné Vajda Krisztina költségvetési ügyintéző 
  Pálinkásné Herczeg Henriett őrsparancsnok 
     
Lakosság részérő jelen van 3 fő. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Üdvözlöm a megjelenteket, megállapítom, hogy 4 
képviselő jelen van, Kövesdi Anettel egyeztettem, mivel elfoglaltsága van, később fog 
érkezni.  Az ülés határozatképes. Az ülést megnyitom.  
Javasolom a Képviselő-testület tagjainak, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontok 
sorrendjét cserélje fel, a Rendőrségtől itt van az őrsparancsnok és a 4. napirendi ponttal 
kezdenénk, ne kelljen várakozni.  
 
A napirendi javaslatot a Képviselő-testület 4 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 
nélkül elfogadta. 
 
Megtárgyalt napirend 
 
1. A Tapolcai Rendőrkapitányság beszámolója a közrend, közbiztonság helyzetéről  
2. Badacsonytördemic Község Önkormányzat 2014. évi költségvetésének módosítása 
3. Badacsonytördemic Község Önkormányzata 2014. évi költségvetéséről szóló beszámoló, 
2014 évi pénzügyi terv végrehajtásáról szóló rendelet tervezet elfogadása 
4. 2014. évi ellenőrzési jelentés 

5. Tapolca Környéki Önkormányzati Társulás Balaton-felvidéki Szociális és Gyermekjóléti 
Szolgálat beszámolója a családsegítő- és a gyermekjóléti szolgálat 2014 évi munkájáról 
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6. A 2014. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásának átfogó értékelése 

7. Alpolgármester választás 
8. Vegyes ügyek 

 
1. A Tapolcai Rendőrkapitányság beszámolója a közrend, közbiztonság helyzetéről 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Köszöntöm Pálinkásné Herczeg Henriett 
őrsparancsnokot. A beszámolóval kapcsolatban van-e kiegészítése? 
 
PÁLINKÁSNÉ HERCZEG HENRIETT ősparancsnok: Nem, nincs. A beszámoló után 
szeretnék egy pár mondatot szólni, mert lesz majd változás az őrs személyi állományában. 
 
Kövesdi Anett képviselő megérkezett az ülésterembe.  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: A napirendi ponttal kapcsolatban kinek van kérdése? 
Nekem lenne egy kérdésem. Úgy tudom, hogy a körzeti megbízott elkerül innen. 
 
PÁLINKÁSNÉ HERCZEG HENRIETT őrsparancsnok: Igen. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Sajnálattal hallom, mivel igen jó kapcsolattartó volt. 
Nagyon sokszor beszéltünk, nagyon sokszor megjelent, ezt én dicséretül mondom. Ha 
valóban így van, sok sikert kívánunk neki az új munkakörében. Ha térfigyelő kamerával 
kapcsolatban bármilyen lehetőség van, érdekelne bennünket. 
 
PÁLINKÁSNÉ HERCZEG HENRIETT őrsparancsnok: Én is a mai napon tudtam meg, hogy 
szervezeti változások lesznek Badacsonytomajon. Elvesznek tőlünk egy körzeti megbízotti 
helyet, így a Badacsonytördemic a szigligeti és hegymagasi kmb-s területhez kerül. Takács 
Róbert törzszászlós úr lesz a körzeti megbízott. Régi rendőr, nagyon jó rendőr, a jövő héten 
vagy utána be fogom mutatni. Így alakult, bennünket is váratlanul ért. Természetesen, ha lesz 
ilyen pályázat, akkor segítünk. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Az utóbbi években lehetett érzékelni, hogy nyugalom 
van a településen. Egy gondunk van, a kamionok, de ez változatlanul. A közútkezelő dolga, 
állandó levélváltásban vagyunk. Ezúton is köszönjük a munkájukat, én jónak érzem a 
kapcsolatot a rendőrség és az önkormányzat között.  
Kinek van kérdése? Felteszem szavazásra, hogy ki szavaz igennel, hogy elfogadja a 
Rendőrkapitányság beszámolóját? 5 igen szavazat 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi 
 
72/2015. (V. 20.) Kt. 

H a t á r o z a t o t 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Tapolcai Rendőrkapitányság 2014. évi „Badacsonytördemic 
község közbiztonságának helyzetéről, a közbiztonság érdekében 
tett intézkedésekről „szóló tájékoztatóját tudomásul veszi. 
 



  

 3

2. Badacsonytördemic Község Önkormányzat 2014. évi költségvetésének módosítása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van-e kiegészíteni való ezzel kapcsolatban? Van-e 
kérdés? Ki szavaz igennel, hogy elfogadja? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül megalkotta az 
alábbi 
 
8/2015. (V. 26.) 

r e n d e l e t e t  
 
az önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 1/2014. 
(II.11.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 
 
3. Badacsonytördemic Község Önkormányzata 2014. évi költségvetéséről szóló 
beszámoló, 2014 évi pénzügyi terv végrehajtásáról szóló rendelet tervezet elfogadása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van-e kiegészítés az előterjesztéshez? 
  
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: A szöveges részhez lenne kiegészítésem. Az 
önkormányzati jogalkotásnál a polgármester költségátalánya a 636.000 Ft-tal szemben 
592.000 Ft. A munkaruha, védőruha beszerzésnél 2.692.000 Ft helyett 839.000 Ft az, amit 
védőeszközökre és védőruhára költöttünk. Ezt mind a Munkaügyi Központ által kapott 
támogatás része volt. Viszont a TB járulék helyesen 2.207.000 Ft, azt elírtam, ezért elnézést 
kérek. Kövesdi Sándor képviselő kérésére a benzin költséget kigyűjtjük. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Akkor még van a zsák, ami csak bent maradt. 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: Igen 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nekem csak egy megjegyzésem van szintén a város és 
községgazdálkodási szakfeladaton, hogy a hajtó és kenőanyagnál 618.000 Ft költség van rá 
elszámolva. Fent voltam délelőtt a hivatalban, elmondtam, hogy ez számomra irreálisan 
magas összeg. Nekem is van autóm, nem is egy nagy fogyasztású autó. Ez 1500 liter 
hajtóanyag, 15.000 km autóval. Mondhatnám, hogy 7-szer elmegyek Münchenbe meg 
visszajövök. Kérdeztem, hogy ezt miként számolták el, van-e ilyen esetlegesen, hogy üzemóra 
elszámolás. Ilyenről a Kriszti nem tudott nekem számot adni. Azt szeretném megkérdezni, 
hogyan lett akkor elszámolva ilyen összeg, ha nincs semmisem arról, hogy miért fizettünk 
ennyi üzemanyagot. Azt kértem még, hogy a vásárlási számlákat azokat legyen szíves 
kigyűjteni. Lássuk, hogy mikor mennyi ment ki, mert az igazság az, hogy tavaly már nem volt 
strandunk sem, amit le kellett volna nyírni, csak a két temető, meg a park meg egy-két útszéli 
dolog. Úgyhogy én nagyon irreálisnak tartom ezt az összeget! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Most mondom, hogy tévedés, mert augusztus 10-e körül 
zárt be a büféje, addig a strandot karba kellett tartani. Szinte egész nyáron karba kellett 
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tartani, és az igazi nagy beruházás augusztusban kezdődött. Tehát a zöld növények 
karbantartása egész nyáron folyt. Ez tévedés, amit mondasz, hogy tavaly nem volt 
karbantartva a strand, mert igen is rendezve volt. 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA költségvetési ügyintéző: Elnézést, hogy közbe szólok, de 
az óvoda felújításakor 19 közmunkás volt felvéve 2 hónapon keresztül, és akkor minden 
létező fűnyíróval dolgoztak. Szóval……kigyűjtjük a számlákat. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én azt mondom, hogy az én számomra ez irreális. Nem 
látom azt, hogy mi alapján lett elszámolva. Én hosszú ideig gépkocsivezető voltam, kaptam 
egy bizonyos összeget és mentem a hónap végén elszámoltam a kilométerrel, és ami járt az 
autó után. El kellett számolni. Most is bizonylatotoknak kellene lenni, hogy melyik fűnyíró 
mennyi üzemórát ment. Fogyasztása ennyi, ez számviteli fegyelem, ez így működik. 
Megmondom őszintén, hogy én ezt így nem tudom elfogadni, mert ez így irreális. És ez 
hiányosság, mert nincs mögötte, ami bizonyítja, hogy ez elfogyott. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Kigyűjtjük a számlákat, havi bontásban, hogy a traktorba mennyi 
gázolajat vettek, mert ez az összeg tartalmazza azt is. Azt is ki fogjuk gyűjteni, hogy 
konkrétan melyik területeket kaszálták. Ezt visszamenőlegesen meg tudjuk mondani, hogy ez 
hány négyzetméter. Arra külön embert, aki reggel kiadja gyári szám szerint a fűnyírót és 
leméri a fogyasztást, nem tudnak biztosítani.  
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én nem erre gondoltam. Reggel elmennek dolgozni az 
emberek, azt mondja a polgármester úr, hogy ezt a területet kellene lenyírni, adok ki 5 liter 
vagy 10 liter benzint. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Most a tavalyi évről van szó? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Igen. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Akkor be kell hívni a Hegedűs Ferit, ő idén januárban 
ment el nyugdíjba. Meg kell hallgatnunk, mert nem a polgármester volt az üzemanyag 
kiosztó, hanem a Hegedűs Feri. Meg kell kérdeznünk őt. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Polgármester Úr, Te felelsz a költségvetésért! Én, amit 
hiányolok, nincsen mögötte, hogy ez az üzemanyag hova fogyott el, hogy x y napon kivittek 
10 liter benzint. Következő napon megint…. Ami le van írva papíron, dokumentálva van, ezt 
így kell elszámolni róla, én legalábbis így tudom. Ez hiányzik! Ilyen alapon mondhatom azt, 
hogy legyetek szívesek adjatok ide 1 millió Ft-ot én elmentem. Nincs mögötte semmi, ami 
bizonyítja, hogy erre vagy arra költöttem. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Jó javaslom, hogy a legközelebbi testületi ülésre hívjuk 
meg a Hegedűs Ferit. Javaslom, mert így lehet rövidre zárni ezt a dolgot. Tavaly ő volt ennek 
a felelőse. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ő leszámolt! Amikor elment innét az önkormányzattól, 
leszámolt. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ha jól emlékszem, Te tavaly is képviselő voltál! Akkor 
ugyan úgy érintett vagy Te is ebben a dologban. 
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KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Most vetem föl, hogy irreálisan magas az üzemanyag 
fogyasztás. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én meg most vetem fel, hogy hívjuk meg a Hegedűs 
Ferit! Aztán megkérdezheted tőle, hogy mi a helyzet. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Bizonylatokkal kell alátámasztani, hogy mennyi üzemanyag 
fogyott el. Neked is el kellett számoltatnod, miért nem lett elszámoltatva? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Tavaly rettenetes esős esztendő volt, úgy gondolom nem 
biztos, hogy irreális ez a szám. Hamar elfelejtődik, hogy egy rendkívül csapadékos esztendő 
volt, iszonyatosan sok részt kellett nekünk eltakarítani. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Jó, én ezt hiányolom, nincs bizonylat a teljesítés mögött. 
Más kérdésem nincs. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van még kérdése valakinek? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Még egy kérdésem van. A 3. oldalon van az 1505/3 meg az 
1505/4-es hrsz-ú ingatlanokról törmelékszállítás, az a Herczeg Ferenc utcai önkormányzati 
terület, amelyen volt a törmelék? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Igen. Arra köteleztek bennünket a Környezetvédelmi 
Felügyelet, hogy elszállíttassuk.  
Szavazhatunk a második napirendi pontról? Ki az, aki igennel szavaz? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal tartózkodás nélkül és 1 ellenszavazat mellett 
meghozza az alábbi 
 
73/2015. (V. 20.) Kt. 

H a t á r o z a t o t 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
az Önkormányzat 2014. évi költségvetésének végrehajtásáról 
szóló beszámolóját elfogadta.  

 
KÖVESDI ANETT képviselő: Egyetlen dolgot szeretnék, hogy legközelebb ne legyen ebből 
probléma. Esetleg javaslatként a teljesítésigazolást oka kell tenni mögé, szerintem azt meg 
tudják oldani. Mindenki tudja, mennyi üzemanyag fogy, ennek alapján kell megvásárolni a 
következő adagot. Egy teljesítési igazolás, hogy ennyit vittünk el, ennyit visszahoztunk vagy 
ennyit vittünk el, elfogyott az összes. Úgy is kiadja a polgármester úr, hogy mennyit kell 
nyírni. Akkor nem lesz ebből probléma. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van-e a zárszámadási rendelettel kapcsolatban valakinek 
kérdése a 2. napirendi ponttal kapcsolatban? Szavazhatunk? Ki szavaz igennel, hogy elfogadja 
a 2014. évi pénzügy terv végrehajtásáról szóló rendelet tervezetet? 4 igen, 1 nem szavazat. 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett ellenszavazat nélkül megalkotta 
az alábbi 
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9/2015. (V. 26.) 
r e n d e l e t e t  
 
a 2014. évi pénzügyi terv végrehajtásáról 

 
 
4. 2014. évi ellenőrzési jelentés 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van valakinek kérdése, illetve kiegészítése? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Nekem az óvodával kapcsolatban lenne kérdésem. Ha jól 
olvastam egyszer volt egy szakmai ellenőrzés az önkormányzattól, mint fenntartótól az óvoda 
felé, itt hiányosságokat talált. A hiányosságokat szeptember 1-ig kellett pótolni. Illetve volt 
egy államkincstári ellenőrzés mely a pénzügyeket ellenőrizte. A Magyar Államkincstár 
ellenőrzési a komolyabb probléma ott pénzügyi fizetési kötelezettsége volt az 
önkormányzatnak. Viszont az nem jelentkezik itt az előterjesztésben, hogy 2014. szeptember 
1. napjáig megtörtént-e a hiányosságok pótlása. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Még nincsen befejezve az ellenőrzés, de úgy tűnik, hogy nem. A 
Magyar Államkincstár ellenőrzéséből is kiderül, hogy nem. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Nincs több kérdésem. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés még? Szavazhatunk? Ki szavaz igennel, 
hogy elfogadja az ellenőrzési jelentéseket? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi 
 
74/2015. (V. 20.) Kt. 

H a t á r o z a t o t 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
az ellenőrzési jelentéseket tudomásul veszi. Badacsonytördemic 
Község Önkormányzata Képviselő-testülete felkéri a 
polgármestert, hogy az ellenőrzésekben tett javaslatoknak 
megfelelő intézkedéseket tegye meg. 
Határidő: folyamatos  
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 
   Lutár Mária jegyző 

 
 
5. Tapolca Környéki Önkormányzati Társulás Balaton-felvidéki Szociális és 
Gyermekjóléti Szolgálat beszámolója a családsegítő- és a gyermekjóléti szolgálat 2014 
évi munkájáról 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kinek van kérdése a napirendi ponttal kapcsolatban? 
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NÉMETHNÉ SÜMEGI KRISZTINA családgondozó: Nincsen hozzáfűznivalóm. A 
kolléganőm, aki készítette a beszámolót, táppénzen van, gyermekvállalás előtt áll. 2014 évhez 
nincsen kiegészítenivalóm. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés? Szavazhatunk? Ki szavaz igennel, hogy 
elfogadja a beszámolót? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi 
 
75/2015. (V. 20.) Kt. 

H a t á r o z a t o t 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő Testülete 
a Tapolca Környéki Önkormányzati Társulás Balaton-felvidéki 
Szociális és Gyermekjóléti Szolgálat 2014. évi munkájáról szóló 
beszámolót elfogadta. 

 
6. Gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásának 2014 évi átfogó értékelése 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van-e kiegészítenivaló? Ki szavaz igennel, hogy 
elfogadja a 2014. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok értékelését? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi 
 
76/2015. (V. 20.) Kt. 

H a t á r o z a t o t 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásának 2014. 
évi átfogó értékeléséről szóló beszámolót elfogadta.  
Határidő: 2015. május 31. 
Felelős: Lutár Mária jegyző 

 
 
7. Strandüzemeltető KFT. tájékoztatója 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Felkéri Somlyó Tibort a Strandüzemeltető Kft. 
ügyvezetőjét, hogy tájékoztass a testületet. 
 
SOMLYÓ TIBOR ügyvezető: 2012-2013-2014 évről beszélünk. Az első év az előkészítés éve 
volt, a második és kicsit mozgalmasabb évben inkább a mederre koncentráltunk a 2014-es év 
pedig a meder munkák folytatása illetve az építészeti munkák. A pályázatban a korábbi 245 
millió Ft-tal szemben az 55 millió Ft levonása után megmaradt 186.781.296 Ft. Ez az 
Ökoturisztikai Látogatóközpont beruházási költsége. Ehhez még társult 9.216.929 Ft, ami a 
pályázattal szorosan összefügg, a pályázat nem támogatta. Pontosan a nem elszámolható 
költségek közt volt sorolva. Ilyen pl.: a pályázat írás költsége, ami önmagában 6.400.000 Ft 
volt. Ez együtt 195.998.225 Ft-ot tett ki. A meder beruházás költsége minden összeg 2014. év 
december 31-ig érvényes 66.751.996 Ft. Az 5. oldalon található részletezve a meder 1-es és a 
meder 2-es bontásban. A harmadik jelentősebb tétel a működési költség, amelyik 2012-ben 
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400.000 Ft-os volt, 2013-ban 1.600.000 Ft, 2014-ben 5.600.000 Ft összesen 7.637.578 Ft. 
Összes kiadás költség 270.387.799 Ft. Ha azt nézzük meg, hogy ebből ki milyen részt vállalt, 
akkor azt látjuk, hogy a KDRFÜ finanszírozott ebből 177.518.762 Ft-ot. Utaltam rá, hogy volt 
egy olyan összeg 4.182.534 Ft, ami már 2015 évre húzódott át. 2015 év márciusában utalta ki 
ezt a KDRFÜ. Ha ezeket az összegeket összeadjuk, még mindig nem kapjuk meg, a 
186.781.296 Ft-ot ugyanis még mindig lóg a levegőben a mozaik ügye. Nem veszett fejsze 
nyele, de elég halvány a remény arra, hogy a támogató szervezet által eddig ki nem fizetett 
összeget meg tudjuk nyerni. BFT finanszírozás 45.000.000 Ft volt. Meder I. ütemben 
30.000.000 Ft, meder II. ütemnél pedig 15.000.000 Ft-ot kapott a Kft., mint kedvezményezett. 
Az önkormányzat 46.544.510 Ft-tal támogatta az egész látogatóközpont, strand ügyet. Abban 
az esetben, ha a mozaik támogatást megkapjuk, akkor csökken 41.464.510 Ft-ra. Összesen 
269.063.272 Ft, amiről beszélünk. A Kft., megítélésem szerint a gondos gazda módjával 
gazdálkodott a pénzeszközeivel, minden fillérről el tudunk számolni. 2014. december 30-án a 
Kft. folyószámláján 6.824.467 Ft volt. Ebből az összegből jótállási biztosíték 5.499.940 Ft két 
vállalkozó részére. A meder munkálatokra 1.692.720 Ft, a Látogatóközpont építészeti 
munkálatokra 3.807.220 Ft. Tehát 2014. december 31-én felhasználható pénzeszköz a Kft. 
számára 1.324.527 Ft állt rendelkezésre. Én a számokat tovább magamtól nem részletezném, 
de ha valaki rá akar kérdezni, a Krisztivel megpróbálunk rá válaszolni.  
A mozaik ügyről annyit. Az a gond vele, hogy nem állami tulajdon. A Kft. nem jogosult 
állami tulajdonú vagyon kezelésére. A harmadik gond pedig az, hogy nem műemlék. Az első 
kettőt úgy néz ki, hogy sikerült leküzdeni. Most a harmadikkal foglalkozunk, dolgoznak az 
illetékesek, nem reménytelen. A szakmai állásfoglalás szerint műemléknek nyilvánítható. 
Abban az esetben, ha a projekt teljes lezárásáig, ami 2015 június hó, ha addig ez az eljárás 
lezajlik, akkor műemlékké nyilvánított műtárgyat az önkormányzat felajánlására állami 
tulajdonba vesznek, ha az önkormányzat és a Kft. köt egy megállapodást a vagyonkezelésre 
minden feltétel teljesül, megkaphatjuk az 5.080.000 Ft-ot. Abban az esetben, ha ez nem jön 
össze, akkor sajnos nem, akkor a támogatás ennyivel csökken.  
A Látogatóközpont április 18-a óta működik. Semmi okom nincsen titkolni azt, hogy 
rendkívül gyér látogatottsággal. Mindent elkövetünk annak érdekében, hogy ezt növeljük. 
Természetes, amikor egy új elindul, nem indul teljes gázzal. A médiát felhasználva különböző 
hirdetéseket teszünk közzé, brosúrák készülnek. Keressük a kapcsolatot szolgáltatókkal, 
éttermekkel, más irodákkal. A táblák kihelyezésére a 71-es út mellé intézkedtünk. Ez megy, 
gyakorlatilag a Látogatóközpontnál egyre jobban felfejlődünk. Azt lehet mondani, hogy 
készen vagyunk.  
A stranddal kapcsolatban két gondunk van, remélem, hogy a vállalkozó azt a hibát, ami a 
mederben van, azt ki tudja igazítani, mert még van benne egy kis hiba. Ez külön anyagi 
forrást nem igényel. Hogy normális strandként tudjunk működni, fel kell újítani a 
vizesblokkot és a kabinsort. Ennek a teljes felújítási a költsége 13-14 millió Ft lenne. Erre 
jelen ismereteim szerint nem áll rendelkezésre megfelelő összeg. Abban az esetben, ha 
ideiglenes felújításban gondolkodunk, akkor egy lényegesen kisebb mértékű az eddig 
beérkezett és még el nem fogadott árajánlatok alapján olyan 1,8 - 1,9 millió Ft összeg kellene 
ahhoz, hogy a kabinsort és a vizesblokkot úgy fel tudjuk újítani, hogy az engedélyező 
hatóságok - az ÁNTSZ engedélyre gondolok elsősorban - az engedélyt megadják. Abban az 
esetben, ha ezt az engedélyt megkapjuk, a strand fizető strandként tud működni és akkor már 
az önkormányzathoz valamennyi bevétel visszajöhet, ami nagyon hiányzik.  Ha nem kapjuk 
meg, akkor gondjaink vannak. Én azt kérem, hogy lehetőség szerint a kabinsor és a 
vizesblokk felújításnak az anyagi fedezetét próbálja meg az önkormányzat előteremteni, más 
lehetőségünk egyelőre nincsen. Én ennyit gondoltam, ha valakinek kérdése van, megpróbálok 
rá válaszolni. 
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VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kinek van kérdése? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Ha jól látom, akkor az összes kiadás 270.387.799 Ft. A bevétel 
269 millió Ft és ehhez jön még hozzá a bankszámla egyenleg.  
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA költségvetési ügyintéző: Igen, de ebből le kell vonni a 
jótállási biztosítékot, mert az visszafizetendő pénz. 
 
SOMLYÓ TIBOR ügyvezető: Az 5.499.940 Ft-tal nem számolhatunk, mert az egy félretett 
összeg, nem a mi pénzünk, hanem a vállalkozóké. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Csak a mérlegnek a két oldala a bevétel és a kiadás nem 
egyezett, mert a felhasználható pénz nem volt benne a bevételek között. Csak ennyi volt. 
 
SOMLYÓ TIBOR ügyvezető: 1,8-1,9 millió Ft az a pénz, amire szükség lenne, hogy mind a 
két épületrész, ami három, olyan állapotba kerüljön, hogy azt mondja rá az ÁNTSZ, hogy 
igen erre meg lehet adni az engedélyt. Nyilván egyéb feltételek is kellenek vízminőség, 
mintavétel stb. De ez a lényeg. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kinek van kérdése? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Esetleg nem lehetne társadalmi munkában megoldani? Ti 
megvennétek az anyagokat hozzá?  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Tárgykörben kinek van még kérdése? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Tegnapig volt, de már kilőtte a Kriszti. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ki szavaz igennel, hogy elfogadja a Strandüzemeltető 
Kft. beszámolóját? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi 
 
77/2015. (V. 20.) Kt. 

H a t á r o z a t o t 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Strandüzemeltető Kft. 2014 évi beszámolóját elfogadta. 

 
8. Óvoda felújításra pályázat benyújtása 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van egy lehetőség pályázat benyújtására óvodával 
kapcsolatban. Tavaly a födémszerkezet, jó pár nyílászáró cseréje és különféle helyreállítások 
készültek el, a fűtéskorszerűsítés, épületgépészet. Lenne lehetőség egy pályázat a beadására 
95 %-os támogatottsággal, külsőszigetelésre és színezésre. Be kellene fejezni, esztétikai is és 
energiacsökkentés miatt is, költségcsökkentő lenne, ha a külső szigetelés, a vakolás 
megtörténne. Erre kellene egy megbízás, hogy 2015. június 6-ig be legyen nyújtva a pályázat. 
Azt gondolom, hogy ezt a lehetőséget nem lenne szabad elhalasztani, meg kellene bíznunk 
Zsíray Ilonát, hogy foglalkozzon ezzel a pályázattal.  
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Mivel a terv megvan az most is érvényes, azzal nem kell foglalkoznunk. Viszont kell 
árajánlatokat kérnünk. 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA költségvetési ügyintéző: A pályázathoz kellenek 
árajánlatok, hatékonysági mutató kell az energia felhasználásról. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Milyen összegről van szó? 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA költségvetési ügyintéző: Maximum 30 millió Ft-ot lehet 
pályázni, nekünk 20 millióból mindent meg lehetne csinálni. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Csak azért mert 5 %-os önrészt kell biztosítani. 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA költségvetési ügyintéző: Igen, 2 millió Ft-ot különítsünk 
el erre, és akkor meg van az önrészünk. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Támogatható ez? Szavazhatunk róla? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Arról kell szavazni, hogy megpályázza az önkormányzat, illetve 
pályázat írót bíz meg. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ki szavaz igennel, hogy pályázatot nyújtsunk be az 
óvoda felújítására, és a pályázat írással Zsíray Ilonát bízzuk meg? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi 
 
78/2015. (V. 20.) Kt. 

H a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
pályázatot nyújt be a 2014. évi C. tv. 3. melléklete II. 4. pont aa) 
pontjában meghatározott, egyes önkormányzati feladatokhoz 
kapcsolódó fejlesztési támogatás, kötelező önkormányzati 
feladatot ellátó intézmények fejlesztése, felújítása címen az 
óvoda épület külső és belső felújítására.  
A pályázatírással a Kamonkő Tanácsadó és Szolgáltató Bt-t 
bízza meg.  
Megbízza a polgármestert, hogy a megbízási szerződést kösse 
meg. 
Határidő: azonnal 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 

 
 
9. Strand mobil-stég   
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: A stranddal kapcsolatban meg kell oldanunk a víz 
megközelítését. Vasárnap volt egy nyílt nap, és megnézettem egy vállalkozóval ezt a dolgot. 
El kellene kezdenünk építkezni, bejárót készíteni. Ott van a kőgát, amit előírtak nekünk. Egy 
mobil, összerakható, tovább fejleszthető stégről van szó, tizenöt méter hosszú, 3x6 méteres 
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bejáróról, egy méteres korlátokkal, megfelelő minden rendszerrel. Ennek a bruttó költsége 
2.540.000 Ft. 6 méteres napozó rész, 15 méter hosszú, 1 méter széles, 2 év garanciát ad és 20 
év szavatosságot. A 2.540.000 Ft-on belül adja a kedvezőbbet, tehát nem feketét, hanem kéket 
ad, fekete árában. Négy korlát lábat, 1 fürdő létrát ad hozzá, fuvarköltséget, összeszerelést és 
30 méter kötél, ami kell hozzá. Ez azért kell, azért lenne fontos, mert e nélkül nem fogunk 
engedélyt kapni. Bármikor bármekkorára fejleszthető, legközelebb Ábrahámhegyen van ez a 
fajta, ott megtekinthető. Évente mindig tudunk hozzárakni. Egy pillanat alatt szétszedhető, 
nagyon ötletes jó dologról van szó. Én nagyon szeretném, ha a testület támogatná, mert lesz 
igény rá, lassan-lassan kezdenek a fürdőzők visszajönni, lesz igény, ha megjön a meleg és 
vége az iskolának. A tartalék terhére tudnánk ezt megvásárolni. Van kérdés ezzel 
kapcsolatban? Támogatható ez a dolog? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én csak annyit szeretnék hozzáfűzni, hogy Somlyó Tibor 
mondta, hogy a kabinok meg a vizesblokknak a felújítása a függvénye a strandnak, hogy 
engedélyt kapjunk. Akkor ezek szerint ez is. Akkor a 4 millió Ft-nál vagyunk kb. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Várok egy levelet a Belügyminisztériumtól, lehet, hogy 
kapunk lehet, hogy nem kapunk. Valahogy meg kell oldanunk a dolgot. Szóval, ha tudnám 
előre, hogy mi történik… Én azt gondolom, hogy amit Somlyó Tibor mondott, az egy kicsit 
túlzott, abból lehet szerintem lefaragni, lehet csökkenteni annak a költségét. Az a gond, hogy 
22 év után lesz megint strand, ez egy próbaév mindenkinek, a Strandüzemeltető Kft-nek, és 
nekünk is. Nem látjuk, szeptemberben sokkal okosabbak leszünk, de ezeket az alapfeltételeket 
meg kell teremteni. Beszéltem az ÁNTSZ-el elég sokat külön erről a dologról, ezek az 
alapvető dolgok melyeket nekünk biztosítani kell. Nem kevés pénzünk megy rá, de abból az 
iszonyatos állapotból újjá épült épületeket hasznosítani kell, ennek megvan a felfutási ideje, 
végre történt valami. Vagy úgy megközelíteni, hogy ehhez nekünk saját forrásunk nem lett 
volna, hogy ezt így átépítsük. Nem kevés pénz én azt elismerem, de ahhoz, hogy használható 
legyen ezek a minimum feltételek. Azon dolgozom, hogy akár a kabinok akár vizesblokk 
elkészüljön. Számítottam arra, hogy kapunk 10 millió Ft-ot, még nincs lefutva a játék, mert 
nem válaszoltak. Egy kicsi rizikó van benne, de itt van június a nyakunkon. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én csak azért mondom, hogy kell a kabinokra és a 
vizesblokkra a pénz 2 millió Ft megközelítőleg, azt mondta Somlyó Tibor. Ezért kérdeztem 
tőle, hogy esetleg a festésekben vagy ilyesmiket kellene ott megoldani, hogy ezt nem lehetne 
megoldanunk úgy, hogy társadalmi munkát is bevonni? Vagy a civil szervezeteket is 
megkérni? Volt már ilyen a strandon. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Amíg nincs a kezünkben az engedély addig nincs miről 
tárgyalni. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Az engedélyhez viszont ezt meg kell csinálni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Támogatható ez a dolog, van kérdés még? 
Szavazhatunk? Ki szavaz igennel, megrendeljük a mobil stéget? 
 
79/2015. (V. 20.) Kt. 

H a t á r o z a t o t 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
megrendeli mobil stég építését az Úszóstég Kft-től az 
árajánlatnak megfelelően 2 millió Ft.+ÁFA összegben. A 
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képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a mobil stéget 
rendelje meg. 
Határidő: azonnal 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 

 
10. Óvoda jutalom kifizetés 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Sajnos úgy tudom, hogy 3 gyereket nem ide fognak 
hozni óvodába, mi az oka ennek? 
 
SZÁNTÓNÉ JOCHMANN JUDIT óvodavezető: Beszélgettem a szülőkkel erről. Két család, 
akik rokoni kapcsolatban vannak egymással. Az egyik család úgy döntött, hogy 
Badacsonytomajra íratja be a legkisebb gyermeket, mert arrafelé jár dolgozni. Gondolom, 
hogy neki akkor így kényelmesebb. Igazából nem kaptam megfelelő magyarázatot a 
szülőktől, de úgy döntöttek, hogy ők is átviszik a gyermekeket Badacsonytomajra. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Judit megkereste őket személyesen a lakásukon is? 
 
SZÁNTÓNÉ JOCHMANN JUDIT óvodavezető: Levélben. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Jó lett volna, hogy ha személyesen is megtette volna. 
Hány gyerek van most pontosan? 
 
SZÁNTÓNÉ JOCHMANN JUDIT óvodavezető: Most 26 gyerekünk van.  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Mennyi lesz, hogy ha kezdődik az iskola? 
 
SZÁNTÓNÉ JOCHMANN JUDIT óvodavezető: Elmegy 7 gyermek iskolába. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Akkor mennyi marad? 
 
SZÁNTÓNÉ JOCHMANN JUDIT óvodavezető: A véglétszám olyan 22 fő, ha az ikrekre nem 
számíthatunk szeptembertől. A Petényi kislányokat hozni fogják, csak még azt nem tudom, 
hogy csak nyárra, véglegesen, már tavaly is tervezték, hogy itthon maradnak véglegesen. Jól 
jönne, hogyha maradnának, de ez nem biztos. Egyelőre 22 a szeptemberi létszám.  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Elég szomorú, hogy ennyire lecsökken. Most ez a 3 
gyerek nagyon sokat számítana. 
 
SZÁNTÓNÉ JOCHMANN JUDIT óvodavezető: Sokat számítana valóban.  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Judit, azt gondolom, hogy 22 fővel az a plusz létszám 
oka fogyottá válik. A 22 gyereket akkor önöknek el kell tudni látni. Tájékozódtam, meg 
információkat szerzek be hasonló nagyságrendű óvodáknál, ott kisebb személyzettel látják el 
ezt. Ezen gondolkodni kellene. 
 
SZÁNTÓNÉ JOCHMANN JUDIT óvodavezető: Én is éppen ma voltam továbbképzésen, és 
hasonló helyzetben levő kis óvodák vezetőivel is beszéltem, nagyon, nagyon nehéz 
helyzetben vannak. Annyira sok feladat lesz és van már ránk pakolva, a tanügyi 
ellenőrzésektől kezdve a helyi ellenőrzési rendszer kidolgozásáig, egyszerűen ezt itt el sem 
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tudom mondani. Annyi munka, jó, rámegy a nyaram, szabadságom, mindenem! Nem is az a 
probléma. A csoportban egyszerűen… nem tudjuk megoldani. Közben ott vannak körülöttünk 
a gyerekek. Nagyon nagy szükségünk lenne a fejlesztő pedagógusra. Tájékoztatásul 
elmondanám, hogy háromszor meghirdettem az óvodapedagógus gyógypedagógus állást, nem 
volt jelentkező. Legutóbb fejlesztő pedagógust, óvodapedagógust hirdettem, amire viszont 
lenne jelentkező. Egy tapasztalt tapolcai hölgy, nagyon nagy hasznát tudnánk venni. 
Gyógypedagógusnak a hasznát akkor tudnánk venni, ha SNI-s óvoda lehetnénk. Nekünk 
mivel nem vagyunk SNI-s óvoda, jól tudnánk használni a fejlesztő pedagógust, mert mindig 
van gyerek, aki egyéni bánásmódot igényel. Eleve neki ebből van szakvizsgája, ebből van 
szakképesítése. Olyan pluszt jelentene az óvodánknak, hogy esetleg a körzetből is hozzánk 
hoznák a gyerekeket. Most is van 3 kisgyerekünk, aki nem helybeli. Az, hogy ezeket a 
kislányokat elvitték tőlünk…., higgye el Péter, a kapcsolatunk is jó a családdal. Egyszerűen 
felfoghatatlan a számomra, hogy így döntöttek. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Judit, javasolnám, hogy még egyszer személyesen is 
keresse meg őket, annyit megérne még ez a dolog és mesélje el nekem. 
 
SZÁNTÓNÉ JOCHMANN JUDIT óvodavezető: Persze Péter, én megteszek mindent! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: A plusz létszám benne van az óvoda költségvetésében, 
hogy van ez? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A tartalék terhére biztosította a képviselő-testület. 
 
SZÁNTÓNÉ JOCHMANN JUDIT óvodavezető: Amennyire én rálátok a költségvetésre és 
kibogarásztam…. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Judit, lenne egy javaslatom! Menjen egy kört, legyen 
szíves, beszéljen ezzel a három szülővel. Néha ezen múlnak dolgok. Azt el tudom képzelni, 
hogyha 25 gyerekünk lesz, akkor, ha a testület is támogatja, természetesen tudom támogatni 
ezt a dolgot az én részemről. Meg kellene próbálni, menjen el személyesen, legyen szíves! 
Másik kérdés! Mikor van az első fogadása a gyerekeknek hány órakor? 
 
SZÁNTÓNÉ JOCHMANN JUDIT óvodavezető: Már 7 óra előtt hozzák. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ha 6.30-kor tudná vinni valaki, meg tudja oldani, hogy 
akkor fogadja? Mert ma egy szülő ilyennel keresett meg. 
 
SZÁNTÓNÉ JOCHMANN JUDIT óvodavezető: Régebben 6.30-kor nyitottunk, de a testület 
döntése alapján lett 7 óra. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: De ha lesz ilyen igény, akkor meg tudja szervezni, hogy 
6.30-tól már… Ha valakinek olyan a munkaköre, hogy le kell adni 6.30-kor a gyereket meg 
tudja szervezni? 
 
SZÁNTÓNÉ JOCHMANN JUDIT óvodavezető: Persze Péter, ha több lesz az alkalmazotti 
létszám, de máskor is voltunk 6.30 - 16.30-ig is nyitva. Ez sosem jelentett problémát, mindig 
fel szoktuk mérni, ha csak egy szülő szokta kérni a 16.30-ig való nyitva tartást már ahhoz is 
szoktunk alkalmazkodni. Korábbi években is.  
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VOLLMUTH PÉTER polgármester: Azt javasolnám, hogy a legközelebbi testületi ülésre 
napoljuk el ezt a dolgot. Addig Judit megkeresi a szülőket, megpróbálok én is velük beszélni, 
de ön a legfontosabb ebben. Megkeresi és térjünk vissza erre a következő testületi ülésen, én 
ezt javasolnám, elnapolnám. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Azért mert egy-két gyerek elmegy, mert a szülőknek jobb az a 
lehetőség, ha Badacsonytomajra viszik a gyereket, akkor arról ők nem tehetnek. 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA költségvetési ügyintéző: Csak mi gyermeklétszám után 
kapjuk a finanszírozást. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Ezzel csak azt akarom mondani, hogy erről nem ők tehetnek, 
hogy a szülők Badacsonytomajra viszik a gyerekeket. 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA költségvetési ügyintéző: Ha csökkenne a gyereklétszám, 
akkor az államtól kevesebb pénzt kapunk. Ha szeptemberben csökken a létszám, eddig 27 
gyerek után kaptunk 2,7 főre állami finanszírozást, ha szeptemberben lemondunk róla és a 22 
gyereket jelentjük le akkor 2,4 fő amit finanszíroz az állam. A többit pluszban az 
önkormányzatnak kell hozzátenni. Ez azt jelenti, hogy szeptemberben az óvoda 
költségvetésében lévő 15 millió Ft állami finanszírozás kevesebb lesz, jócskán. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Azért lenne jó, mivel itt van beteg kisgyerek olyan embert 
felvenni, aki ért ehhez jobban. Ez hosszú távú befektetés, mert ennek hatására hoznának ide 
több gyereket. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Az alapító okiratba benne van az SNI-s? Egyetértek azzal, 
hogy napoljuk el ezt a kérdést, de ha már a polgármester úr felvetette azt, hogy 6.30-tól 16.30-
ig legyen nyitva az óvoda, akkor amiatt is el kell gondolkodni azon a plusz álláshelyen, hogy 
az már 10 óra nyitva tartást jelent. Érdemes lenne a következő alkalomra, ha elhalasztjuk azt 
is hozzátenni, hogy az óvoda nyitva tartása hogyan befolyásolja a munkaerőt. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Annyit javasoltam, hogy akkor tisztábban látunk ezzel a 
dologgal. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Egyetértek. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Urak? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Halasztás jó? 
 
SZÁNTÓNÉ JOCHMANN JUDIT óvodavezető: Nehéz lesz kivennünk a szabadságunkat! 
Tudom, hogy nem a szabadság a legfontosabb! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Judit, meg kell próbálni ezt a kört mindenképpen! 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA költségvetési ügyintéző: A terveztünk az eredeti 
előirányzatba helyettesítésre, megbízási díj vagy egyéb szerződési móddal, hogy a 
szabadságokat ki tudd adni. Ez a pénz arra van betervezve. 
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SZÁNTÓNÉ JOCHMANN JUDIT óvodavezető: Én ilyen támogatásokat szedtem össze. 
óvoda működtetési támogatás az, ami gyermeklétszám alapján 70.000 Ft/fő/év szeptembertől 
22 fővel számolva 1.540.000 Ft. Most ilyen támogatást ad az állam. Az óvodapedagógusok 
átlagbérének elismert összege… 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA költségvetési ügyintéző: Olyanom címen kapunk 
támogatást, hogy az önkormányzatok egyes köznevelési feladatainak támogatása, ezt a 
gyermek létszám alapján finanszírozzák. Az óvodapedagógusi létszámot is az alapján 
határozzák meg.  
 
SZÁNTÓNÉ JOCHMANN JUDIT óvodavezető: Most pedagógusonként ad 4.150.000 Ft-ot? 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA költségvetési ügyintéző: Nem, 27 fő gyereklétszámra 2,7 
főt finanszírozok, de ebbe egyéb működési kiadások is vannak és még a járulékok is. Most lett 
volna lehetőség lemondásra, május 15-én, mert ha nem mondunk le és tartjuk, hogy 27 fő 
gyermeklétszám van és zárszámadáskor mondunk csak le, bűntető kamatai is vannak ennek a 
pénznek, amit vissza fognak tőlünk vonni. Szeptemberben szintén lesz majd lehetőség 
lemondásra, akkor a 22 főre le kell csökkenteni a létszámot. Ez azt jelenti, hogy a 2,7 fő 
helyett 2,4 főt finanszíroz az állam, úgyhogy már ebben az évben a tervezett 15.347.000 Ft 
előirányzat is kevesebb lesz, csökkenni fog a létszám miatt. 
 
SZÁNTÓNÉ JOCHMANN JUDIT óvodavezető: Ez mindig megfigyelhető volt, eddig 29-en 
voltunk, most sajnálatos, hogy ez történt és 26-an vagyunk. Szeptembertől pedig ez várható. 
Ez a fajta hullámzás mindig jelen volt. Az elmúlt testületi ülésen tényleg azt a biztatást 
kaptam, hogy próbáljuk felvenni ezt a félállású óvónőt. 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA költségvetési ügyintéző: Most se azt mondták, hogy ne, 
hanem azt mondtuk, hogy várjál, még kialakul, számolunk, összehozzuk van-e rá fedezet. 
Nem hiszem, hogy bárki eljönne azért, hogy 2-3 hónapra alkalmazzuk. 
 
SZÁNTÓNÉ JOCHMANN JUDIT óvodavezető: Szerintem a fűtés vagy gázszámlán biztosan 
tudunk valamennyit spórolni, mert biztosan nem lesz annyi felhasználás. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Bocsánat, de jelen pillanatban most nem arról beszélünk, hogy 
ezt a 160.000 Ft-ot szeretnétek szétosztani? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem.  
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Ehhez kapcsolódóan tudomásom szerint, ha a költségvetési 
ügyintéző kiszámolja, hogy hosszabb időben hogyan lehet a létszámot hatékonyan 
felhasználni, akkor is van még egy olyan lehetőség, legalábbis a köznevelési törvény ad egy 
olyan lehetőséget, hogy a testület, ha megszavazza, hogy fel lehet venni ideiglenesen 
pályáztatás nélkül is valakit. Nagyon szigorúan meg vannak a kitételei, de nem kell kivárni az 
egy hónapot. Ezt előtte nekünk látnunk kell, én úgy gondolom, hogy mennyi pénz megy bele 
az óvodába. Szerintem nem mondtunk nemet, azt mondjuk, hogy időt kérünk. 
 
SZÁNTÓNÉ JOCHMANN JUDIT óvodavezető: Most akkor helyettesítésre van elkülönített 
összeg a nyárra, akkor van ez az egy jelölt, aki nagyon-nagyon ideális lenne, neki pont egy 
félállás tökéletes. Fejlesztő pedagógus végzettsége van, őt akár fel is lehet venni 
helyettesítésre a nyárra. 
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MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA költségvetési ügyintéző: 160.000 Ft van erre a célra 
tervezve. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Azt megkérdezhetem, hogy az alapító okiratba miért nem 
kerülhet be SNI-s? Azért mert nincsen gyógypedagógus? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Igen. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Gyógypedagógust meg azért nem veszünk fel, mert nincs SNI-
s. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Vettünk volna föl, nem volt jelentkező. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Mert onnantól kezdve a plusz normatívát megigényelhetné az 
önkormányzat. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Annak azért vannak más feltételei is. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Összefoglalhatjuk? Judit, meg kell küzdeni minden 
gyerekért. S ezt elvárom! Nem vagyok pedagógus, de van sok a családban. Minden gyerekért 
meg kell küzdeni még a helyiekért is. Vegye a fáradságot és meg kell keresni őket. 
 
SZÁNTÓNÉ JOCHMANN JUDIT óvodavezető: Nekem ez nem lesz fáradság! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Akkor ezt már előbb meg kellett volna tenni. Én azt 
mondom, hogy az egészet a jutalmazásokkal együtt napoljuk el a következő testületi ülésre és 
akkor ön el fog jönni és elmondja, hogy mire jutott a szülőkkel. Jó? Ki az, aki igennel szavaz, 
hogy elhalasszuk ezt a napirendi pontot a következő testületi ülésre? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett ellenszavazat nélkül a javaslatot 
elfogadta.  
 
 
10. Közterületek virágosítása 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kaptunk egy levelet a Jövőnkért Egyesület elnökétől 
melyben visszavonta a virágosításra vonatkozó kérelmét, az egyesület azt a támogatást kéri, 
amit a korábbi években is. Ez az összeg a költségvetésbe be van építve, arról nem kell most 
dönteni.  
 
11. Badacsony könyv támogatása 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Megjelenik változtatott formában a Badacsony könyv. 
300.000 Ft-ra gondoltam, ha az önkormányzat támogatja. Öt évvel ezelőtt jelent meg először 
a könyv, az új kiadásban jelentős változások vannak. A mozaik helyreállítása, a strand, a 
kikötő, a szőlészeti-borászati múzeum, és egy térképpel is kiegészült. Nem az alapítvány 
támogatásáról van szó, az alapítvány jelentősen hozzájárul ehhez a könyvkiadáshoz. Durván 
így néz ki a könyv borítója, keménytáblás. Támogatja-e a badacsonytördemici önkormányzat 
300.000 Ft-tal ezt a könyvet? 500 példány jelenik meg, közel 2 millió Ft-ba kerül. El kell 
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gondolkodni, hogy támogatható-e ez. Nem tudom mindenki ismeri-e ezt a könyvet. 
Badacsonyról szól, de leginkább Tördemic és Lábdihegy van benne. Előzőleg is az alapítvány 
és az önkormányzat jelentette meg.  
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Csak annyit szeretnék hozzászólni, nem azért, hogy nem 
szeretném támogatni a könyvet, de kevés pénzünk van. Vannak olyan dolgok, amiről nem 
beszéltünk, és fontossági sorrendben itt a gyermeknap hónap végén. Arról nem beszéltünk, 
hogy azt mennyivel támogatjuk. Az elmúlt években nem nagyon lett támogatva, és ez sok 
embert érint. Sok embert zavar, hogy az ilyenekre miért nem adunk. Nem a könyvvel van 
bajom, hogy arra nem szeretnék, csak hogy vannak más dolgok is fontosak, azokkal mi lesz. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ez tévedés. A gyermeknap mindig van támogatva. Most 
az Ivó napra 25.000 Ft-os támogatás van. A nőnapra szintén volt támogatás, ez egy téves 
információ. 
 
 CSONKA GERGŐ képviselő: Nem mindegy, hogy milyen szinten. Most úgy értem, hogy 
van egy falu és egy gyermeknap nem mindegy, hogy … 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ki szavaz igennel, hogy támogatja ezt a könyvet 300.000 
Ft-tal? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Nekem kérdésem lenne, ezek reprezentatív könyvek és 
ingyenesen lesznek… 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem. Az önkormányzatnak ennek fejében 20 példányt át 
fogunk adni, és ezzel lehet gazdálkodni. A támogatóknak adunk bizonyos példányokat, mert 
van más támogató is. Ennyit tudok mondani. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Várható belőle esetleg olyan példány is amiért fizetni fognak? 
Jön vissza az alapítvány felé valamiféle bevétel? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Igazán azt gondolom, hogy a településnek a jó hírét 
keltik ezek a könyvek. Nagyon nagy biznisz ebből nem várható. Viszont nagyon sok helyre 
eljut, és nem véletlenül van benne az a térkép is, ezért meg van a maga dolga.  Öt éve jelent 
meg, volt egy bemutató itt volt, egy bemutató volt Budapesten, volt egy Bécsben ahol 80 
könyvet vettek meg. Angol, német és magyar nyelvű. Volt egy bemutató Balatonfüreden meg 
Badacsonytomajon. Most is kb. így tervezem, Bécs kivételével. Valószínűleg 
Badacsonytomajon csinálunk egy könyvbemutatót, Karcagon fogunk egy könyvbemutatót 
csinálni, mert Karcag is érintett valamilyen szinten ebben, meg Tördemicen is lesz egy 
könyvbemutató. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Akkor tudom támogatni, az alapítványt támogatjuk. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem az alapítványt kell. Mondjuk, egy nyomdai 
költséget kifizet az önkormányzat.  
  
KÖVESDI ANETT kénviselő: Van ilyen reprezentatív költség betervezve esetleg a 
polgármester úr részére? Nem emlékeszem.  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ha azt mondják a képviselők, hogy nem, elfogadom.  
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KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nekem annyi hozzászólásom lenne, hogy szintén 
támogathatónak tartom ezt a könyvkiadást, tényleg hírét viszi a településünknek, csak ami 
engem zavar, hogy a civil szervezeteknek a támogatásával mindig problémázunk, hogy adunk, 
hogy nem adunk. A falunak a szépítésére ugye most 300.000 Ft-ra lett volna szükség, 
elutasítottuk, hogy nem, mert szorít a költségvetés bennünket. Ugye első a strand. Most ide 
bejön egy 300.000 Ft-os könyvkiadás, erre meg adjunk. Ez egy kicsit zavar engem, az én 
javaslatom a kompromisszum nevében, hogy felezzük meg 150.000 Ft-ra, azt támogatom. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Megkerestem egyébként a civil szervezeteket, mindenkit 
külön-külön, az alsó határ 100.000 Ft. A Fürdő Egylet azonnal támogatta, a Nők a Balatonért 
Egyesület még nem nyilatkozott. A héten várom, mert lassan le kell küldenünk a különféle 
logókat és egyéb dolgokat, akik támogatók. Sanyi, ha ennyit javasolsz? Mindenki támogatja, 
nem támogatja, akkor sincs semmi az égvilágon, mert nem tudok mit csinálni. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Szerintem támogassuk és felezzük az összeget, és akkor nem 
20 könyv kerül az önkormányzathoz, hanem 10. És azzal gazdálkodik a polgármester úr, mint 
polgármester. Én támogatom a könyvet. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: 200.000 Ft-ban nem tudunk megegyezni az egy kerek 
szám! 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Engem meggyőzött. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ki szavaz igennel, hogy 200.000 Ft-tal támogassuk a 
Badacsony könyv megjelentetését? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi 
 
80/2015. (V.20.) Kt. 

H a t á r o z a t o t 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Badacsonytördemic Községért Alapítvány által megjelentetett 
Badacsony könyvet 200.000 Ft-tal támogatja. 

 
12. Alpolgármester választás 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én Szabó Imrét Tördemic-Lábdihegyi lakost javasolom 
alpolgármesternek. Kérem Kövesdi Anettet az Ügyrendi Bizottság elnökét, hogy a szavazást 
bonyolítsuk le, szünetet rendelek el. 
 
Szünet 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kérem a titkos szavazást lebonyolító Ügyrendi Bizottság 
elnökét, hogy ismertesse a szavazás eredményét. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: A titkos szavazás rendben zajlott. Ismertetem a szavazás 
eredményét. Az urnában található szavazólapok száma 5 db, az érvényes szavazólapok száma 
5 db. A Szabó Imre alpolgármester jelöltre leadott igen szavazatok száma 2 db, nem 
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szavazatok száma 2 db, tartózkodás 1 db. Így alpolgármestert ismételten nem választott a 
testület. 
 
A Képviselő-testület 2 igen szavazattal 1 tartózkodás 2 ellenszavazat mellett meghozza az 
alábbi 
 
81/2015. (V. 20.)  

H a t á r o z a t o t 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
- titkos szavazás során - az alpolgármester személyére tett 
javaslatot nem fogadta el. 

 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Gergő! Had kérdezzek valamit! Elég régóta vagyok 
polgármester, amikor az alakuló ülés volt azt mondtam, hogy adjuk meg egymásnak a 
bizalmat, de nehogy félreértsen. Azt gondolom, hogy ez a 22-es csapdája. Mert én tehetek 
javaslatot, Önök pedig vagy elfogadják, vagy nem. És tulajdonképpen az esküben benne van, 
hogy minden erőmmel a település érdekét szolgálom. Akkor itt vagy én vagyok a nem jó, 
vagy az Imre nem jó, vagy rossz tanácsadója van. Csak ennyit! Nem is kell, hogy válaszoljon 
erre a dologra! 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Én szeretnék válaszolni! Nem bizalom nincsen a polgármester 
úr felé vagy az Imre felé. Mindenkinek más a véleménye, mindenki másként fogja fel ezt a 
dolgot, ennyi. Engem nem lehet manipulálni, mindenkinek van egy saját véleménye, ahogy 
szeretné. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem akarom manipulálni, bocsánat! 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Nem magára értem, bocsánat! Ha valaki azt hinné, hogy engem 
manipulálnak vagy bármi, nekem van egy saját véleményem, hogy én hogy gondolom, ennyi. 
Én ezt mondtam az Imrének is, soha nem volt vele bajom. Polgármester úrral sem volt soha, 
nehogy félreértés legyen. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Az esküben viszont benne van, és ezzel befejeztem, és az 
ülést bezárom, hogy minden erőmmel a települést szolgálom. Úgy gondolom, hogy a 
negyedig ciklust csinálom, ez nekem segítség lett volna, de ezzel befejeztük. Köszönöm a 
támogatást meg minden együttműködést, és majd folytatjuk tovább, jó. 
BOLYA JÁNOS lakó: Nekem csak annyi hozzáfűzni valóm lenne ehhez az egészhez, hogy ez 
már lassan egy éve húzódik az alpolgármester választás. Jolika tett egy ajánlatot, azt miért 
nem lehet akkor megcsinálni. Lemond a testület és egy új szavazást kiírni. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Nem ezt az ajánlatot tette! 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ezt is. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Akkor más ajánlatot is tett a Jolika néni! 
 
BOLYA JÁNOS lakó: Igen, milyen ajánlatot tett, hogy ő lesz az alpolgármester? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Jelöljön mást a polgármester úr! 
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BOLYA JÁNOS lakó: A polgármester úrnak jogában áll most eldönteni, hogy ő kit választ! 
Ha én valakiben megbízom, természetes, hogy arra szavazok! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Tényleg az ügy lezárása miatt. Az Anett elfoglalt 
nagyon. Sanyi kifejtette.…… tényleg együttműködő. Sokan azt hiszik, hogy mi haragban 
vagyunk Sanyival. Nagyon régóta ismerjük egymást. Miért lennénk haragban? Én meg úgy 
gondolom, hogy Lábdihegy legyen befogva és ezért javasoltam az Imrét. Változatlanul tartom 
ezt. Fejezzük be, tényleg, mert zárt ülés van.  Megköszönöm a részvételt. 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést 17.58 órakor bezárta és zárt ülést rendelt el. 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 Vollmuth Péter       Lutár Mária 

 polgármester           jegyző 
 

 


